
Verslag vergadering landbouwraad 

   

                               3 / 12 / 2019 

 
 

 

Aanwezig: Niels Witvrouwen, Dirk Potters, Frans Smets, Liesbet Pieters, Jef Noyens, 

Herman Wens, Walter Paepen, Guy Van De Perre, Kris Van De Perre, Michiel Sels, Hilde 

Versmissen, Aloïs Fleerackers en Paul Vercammen 

Patrick Engels en Kris Rombouts 

 

Verontschuldigd: Hilde Van Den Broeck, Dorien Baeyens en Kira Nuyts 

 

 

 

Agenda punten: 

- Inleiding 

- Aanduiding voorzitter en secretaris 

- Ontwerpen natuurbeheerplan Tielenheide – Caliebeekvallei 

- Varia 

 

Inleiding 

Guy Van De Perre leidt de vergadering in. 

 

Aanduiding voorzitter en secretaris 

Vergadering gaat akkoord met aanstelling van Niels Witvrouwen als voorzitter. 

Vergadering gaat akkoord met aanstelling van Michiel Sels als secretaris. 

 

 

Ontwerp natuurbeheerplan Tielenheide – Caliebeekvallei 

Toelichting door Kris Rombouts, boswachter Tielenhei en Patrick Engels, verantwoordelijke 

beheer ANB Noord-Oost Antwerpen. 

 

Kris bespreekt het dossier aan de hand van een powerpoint. (Bijgevoegd bij verslag). 

 

Kris geeft volgende aanvullingen bij de powerpoint: 

 
 Groter visiegebied aangeduid  ligt ter discussie 

 Nieuwe gebieden liggen niet in HAG (=Herbevestigd Agrarisch Gebied) 

 Slechts aan klein aantal van de habitattypes is in goede staat 

 Streven naar helft open landschap en helft boslandschap 

 Visie gaat enkel over wensbeeld op kaart 
 Knelpunten: gebied valt droog  verdroging laat ook CO2-vrij  Dit is een probleem 

van de laatste decennia 

 Voorstel voor verlegging grachten in landbouwgebied. Het gaat slechts om een 

voorstel, dit wordt nog afgetoetst met de landbouwers ter plaatse. 

 Het ANB zoekt een oplossing tegen de verdroging. Wat er juist gaat komen en wat ze 

juist willen weten ze nog niet, maar ze willen graag iets ondernemen. Hierbij streven 

ze naar een win-win-situatie. 

 Beheerplan is momenteel nog in een zeer vroege fase. Landbouwraad adviseert is 

eerste instantie aan gemeentebestuur. Openbaar onderzoek volgt nog in een latere 

fase. 

 

Vragen vanuit de landbouwraad: 

- Is dit gebied volledig omheind? Zo goed als, maar niet alles.  

- Wat was het gebruik voor het militair domein? Wat dit geen landbouwgebied? Zou 

een groot nat gebied zijn geweest (‘De Grote dorpsmoer’) 



- Waarom weeral landbouwgrond innemen? Hoe komen we ooit aan de 750.000ha 

landbouwgrond die nog overblijft uit het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen? Geen 

eenduidig antwoord, maatschappelijke discussie die niet wordt gevoerd.  

- Wat is het nut van de verbinding? Eén van de knelpunten om doelen (habitats en 

soorten) te realiseren.  

- Is er recht van voorkoop van toepassing in de landbouwgebieden? Neen, hier niet 

- Moet je het in beheer hebben om dit te realiseren? Ja 

- Als er bos moet bijkomen, waarom doe je dat de bestaande bossen weg en plant je 

heide? In het kerngebied zitten geen bossen en moeten ook geen bossen komen.  

- Openhouden van grachten is essentieel voor de landbouw. 

- Is het natter maken wel mogelijk met de huidige klimaatsverandering? Is dit nog wel 

haalbaar? Is het niet hopeloos? Volgens ANB blijft zelfs in heel droge 

omstandigheden veenvorming mogelijk, daarom moeten we nu maatregelen nemen. 

- Moet het in de winter én zomer nat zijn? Neen, enkel in de winter plasdras en in de 

zomer mag iets droger (max. 10 à 20cm zakken in waterstand). 

- Heeft een verlegging van de doelen effect op pas? Volgens ANB niet; klein stuk 

verlegt voor LV Guns; Is er een effect voor LV Van Bedts? Doelen liggen buiten 

habitatgebied en geven geen invloed naar pas. De landbouwraad vraagt om dit zeer 

duidelijk te stellen.  

- Momenteel zijn er enkele diersoorten die niet kunnen overleven vanwege te weinig 

gerealiseerde habitats. Er wordt gestreefd naar het in orde brengen van deze 

habitats. Zijn er dan wel verbindingen mogelijk? Kunnen deze soorten zichzelf dan 

niet in stand houden binnen Tielenheide? Sommige diersoorten zijn in te kleine 

populaties aanwezig, deze kunnen niet gerealiseerd worden in de te kleine gebieden. 

Het gaat hier om heikikker, poelkikker en bruine eikenpage.  

 

Hierna verlaten Kris en Patrick de vergadering. Hierna volgt een discussie. Na de discussie 

volgt de adviesvorming. Het advies staat het lezen in het document in bijlage. De 

landbouwraad gaat unaniem akkoord met het advies. 

 

Bespreking huishoudelijk regelement 

Voorzitter overloopt de criteria voor oprichting van de landbouwraad. Aan alle criteria werd 

voldaan.  

Aanvangsuur 20u30 wordt aangehouden, de vergadering begint wel stipt op tijd. 

Vanuit de vergadering wordt voorgesteld om eerst te vergaderen op maandagavond. 

 

De statuten en het huishoudelijk regelement moeten aanpast met de nieuwe beslissingen 

van de gemeente raad. De voorzitter, secretaris en milieuambtenaar bereiden de 

aanpassingen voorafgaand aan de volgende vergadering. 

Zaken die te maken hebben met GDPR-wetgeving worden toegevoegd in het huishoudelijk 

regelement. 

 

Varia 

- Advies van LR en MR op de meerjarenplanning ging over een advies asbestbeleid. De 

gemeente heeft budget voorzien voor een (betrouwbare) inventaris. Nadien zal een 

risicoanalyse volgen om de prioriteiten te bepalen.  

- Studenten van Thomas More zoeken studenten om een gratis energiestudie te laten 

doen.  

- Stand van zaken project agrarisch hergebruik. In het voorjaar komt een stand van 

zaken over dit project, voor de landbouwers. Er komt een toelichting over de nota 

exploitantenwoningen en de erfgoedtoets. 

- Stand van zaken Beek.Boer.Bodem. Stuwtjes, peilgestuurde drainage, verhogen 

organisch koolstofgehalte en aanplant klimaatrobuuste gewassen worden voorzien 

als proefproject in de eerste fase van dit project. Nadien volgen er ongetwijfeld 

meer. VLM zoekt actief naar landbouwers voor beheerovereenkomsten. 

- Problemen met archeologieonderzoek bij bouw nieuwe serre. Dit is een kostelijke 

affaire. Dit is Vlaamse wetgeving, kan je niet onderuit.  



- Wat met asfalteringswerken? Er is een nieuwe asfaltering gebeurd op de Retiebaan, 

deze ligt nu nog hoger als vroeger. Overleg met Retie was gunstig, maar het is 

Vlaamse materie. Kasterlee en Retie maken hier samen een nota over. Er moet wel 

gemotiveerd kunnen worden dat het om een veiligheidsprobleem gaat. De gemeente 

neemt dus initiatief, maar heeft mogelijks geen vat op de Vlaamse diensten.  

- Kan er meer gesnoeid worden? Er is een problematiek van overhangende takken. Dit 

is mogelijk, maar moet via mail gemeld worden. Dit via het emailadres 

td@kasterlee.be. 

- Hier en daar worden wadi’s dichtgedaan door particulieren. Zijn er dergelijke 

problemen, geef deze door aan td@kasterlee.be . 

 

De voorzitter sluit de vergadering af omstreeks 22u48. 

Opmerking op het verslag mogen doorgegeven worden tot zondag 8/12. 

 

 

 

De secretaris         De voorzitter  

Michiel Sels         Niels Witvrouwen 
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